图片重叠成焦点，重庆医科大学检验医学院与重庆医科大学附属第一医院合作论文引发广泛争议！
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论文信息



2024年11月，重庆医科大学检验医学院，重庆医科大学附属第一医院在British Journal of Cancer期刊上发表一篇标题为“Long noncoding RNA HOTAIR regulates the invasion and metastasis of prostate cancer by targeting hepaCAM
”长非编码RNA HOTAIR通过靶向hepaCAM调控前列腺癌的侵袭和转移的论文被质疑。

本研究得到了国家自然科学基金(81272572)的资助。

doi: 10.1038/s41416-020-01091-1
 
第一作者：重庆医科大学检验医学院 Ting Li

通讯作者：重庆医科大学检验医学院 Chunli Luo（音译：罗春丽）

重庆医科大学附属第一医院 Xiaohou Wu（音译：吴小侯）
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质疑信息




2025年3月，Sholto David在 Pubpeer 论坛上发表评论：

图3、5和6:图形之间意外的重叠区域。我添加了彩色的形状和黑色的箭头来表示我的意思。请作者检查并评论？
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     经过慧眼学术再次查重后发现大量重复。（见下图）
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消息来源：
https://pubpeer.com/publications/346DC18039F0CFAE6BC7EE5B653A35

声明：
若认为本内容侵犯您或者单位的权益，请速与我们联系并详述侵权情况。我们将依法快速处理，移除涉嫌侵权内容。

联系QQ   1729349097

往期推荐:





引爆全网的学术不端克星神器！一键本地检测，全网最低价，再也不用担心图片误用和第三方图片造假的神器来啦

委员建议：将学术不端行为与其他造假行为一样入“罪”

造假疑云再升级！中国疾病预防控制中心病毒病预防控制所论文图片被指“一图多用”

南京中医药大学附属医院放射科主任团队研究被指问题重重，多图重叠成焦点

中国人民解放军总医院，兰州大学，北京大学联合研究被曝数据异常，科研诚信亮红灯？
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Fig. 5 The reduced invasiveness \and metastasis caused py HOTAIR deletion was related to hepaCAM re-exprgssion. a—c Transwell assays
indicated that overexpression of hapaCAM remarkably inhfibited PCa cell invasiveness; ***P <0.001. d The inhibitgd cell metastatic capabilities
with hepaCAM re-expression. e mRNA expression of mefastasis-associated genes; *P < 0.05, **P < 0.01. f, g HOTAIR deletion combined with
hepaCAM knockdown diminished the inhibitory effecf of HOTAIR on invasiveness. Data are shown as thg mean+SD (n—3), NS, not
significant, *P < 0.05, **P < 0.01, ***P Q\0.001. h MEK/ERK fignalling was limited with HOTAIR deletion but was rgactivated if the expression of
hepaCAM was also inhibited. i The exRression of invasjon-related genes; *P < 0.05, **P <0.01, ***P < 0.001.
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Fig. 6 DZNeP targeting improves the efficacy of docetaxel on inhibition of migration. a The cell cycle arrest induced by docetaxel. b Influence
of docetaxel on apoptosis of PC3 cells. ¢ Docetaxel altered the proliferation of PC3 cells. d, e Changes in PC3 cell migration and invasion under
docetaxel treatment were determined by wound healing assay and transwell assays. f, g Docetaxel combined with DZNeP inhibited the migration
and invasion of PC3 and DU145 cells. h, i Effects of docetaxel combined with DZNeP on the expression of migration-related genes. j Model depicts
the role of HOTAIR during the invasion and metastasis of PCa. HOTAIR recruits PRC2 to the specific promoter sites of hepaCAM, leading to higher
H3K27mes3 level and decreased hepaCAM expression. Downregulation of hepaCAM results in decreased inhibitory effect on MAPK signalling and
enhanced PCa migration. Data are shown as the mean 5D (n —3), NS, not significant, * < 0.05, **P <001, **P <0.001.




